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Riksmötesprotokoll, Multipelditrikt 101 Sverige 
Falun den 2022-05-27 - 28 

 

§ 1 Öppnande av riksmötet 
Guvernörsrådets ordförande Alf-Göran Andersson förklarar förhandlingarna öppnade. 

 

§ 2 Fråga om kallelsen och utskicket av handlingarna till riksmötet gjorts i 

enlighet med stadgar och arbetsordning. 
Kallelsen är utskickad via mail 2021-11-18 och fanns i Lions decembernummer. 
Handlingarna har lagts på hemsidan den 2022-04-11. 

 

Yttrande: 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar att kallelsen och utskicket av handlingarna till riksmötet gjorts i enlighet 

med stadgar och arbetsordning. 

 

§ 3 Fastställande av röstlängd 
Listan förelades riksmötet med 141 delegater som registrerat sig under torsdag och fredag. Under 

lördagen kompletterades listan med 8 nya registrerade delegater vilket ger totalt 149 delegater. 

 
Riksmötet beslutar att förteckningen över 141 registrerade delegater skall gälla som röstlängd 

under fredagens förhandlingar. Riksmötet beslutar att förteckningen över 149 registrerade 

delegater ska gälla under lördagens förhandlingar. 

 

§ 4 Val av ordförande och vice ordförande 
Som ordförande föreslås Finn L Bangsgaard, LC Svansjö och som vice ordförande föreslås Annica 

Nordell, LC Östersund/Brunkullan. 

 
Riksmötet beslutar enligt förslaget. 

Riksmötet beslutar att yttranden under förhandlingarna tidsätts till tre minuter per inlägg 

samt en (1) minut i replikskifte med högst ett repliktillfälle. Föredragande egen tid dock max 

fem minuter. Inlägg under övriga frågor max fyra minuter. 

 

§ 5 Val av två sekreterare 
Som sekreterare föreslås Annette Eiserman-Wikström, LC Mölndal och Thorbjörn Bengtsson, LC 

Upplands Väsby. 

 

Riksmötet beslutar enligt förslaget. 

 

§ 6 Val av två justeringspersoner, som tillsammans med ordföranden justerar 

protokollet 
Som justerare föreslås Christer Wallin, LC Norberg, 101M och Leif Gustavsson, LC Oskarström, 

101V. 

 

Riksmötet beslutar enligt förslaget. 
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§ 7 Val av rösträknare 
Som rösträknare föreslås Gunnar Bruhn, Assar Molander, Björn Källander och Kim Alvelius 

samtliga LC Borlänge. 
  

Riksmötet beslutar enligt förslaget. 

 

§ 8 Anmälan av övriga ärenden, punkt 20 
 

a) Orkester Norden, Martin Enquist, LC Vindeln 

b) Bistånd Ukraina, ID Mats Granath, LC Tyresö 

c) Resan till Ukraina, Anders Rendik, LC Rommelåsen 

d) Lejonkronan, MDHRO Ingemar Andersson, LC Södertälje S:ta Ragnhild 

e) Riksmötet i Karlstad 2023, Per-Åke Persson, LC Ed 

f) Riksmöteskommittén, Annette Eiserman-Wikström, LC Mölndal 

 

 

§ 9 Fastställelse av förhandlingsordningen 
Efter Guvernörsrådets verksamhetsrapport § 13 ska valen § 16 genomföras och därefter återgår 

mötet till förslag §14. 

Under punkten förslag 14 a tillkommer två förslag; 14 af gällande stadga och 14 ag gällande 

arbetsordningen. 

Guvernörsrådet drar tillbaka förslag 14 b 10 ”Medel till Hjälpfonden”. 

 
Riksmötet beslutar att, med föreslagen ordning och med tillkommande och borttaget förslag 

under § 14 samt anmälan om övriga frågor under § 8, fastställa förhandlingsordningen. 

 

§ 10 Närmast föregående guvernörsråds verksamhetsberättelse och 

multipeldistriktets resultat- och balansräkning för verksamhetsår avslutat 30 

juni föregående år 
Verksamhetsberättelsen och resultat- och balansräkning för verksamhetsår avslutat 30 juni 

föregående år anses föredragen i Riksmötestrycket. 
 

Guvernörsrådet föreslår: 

• att riksmötet godkänner verksamhetsberättelsen och lägger den till handlingarna. 

 

Yttrande: IPGRO Anna-Maria Bernstein, LC Södertälje S:ta Ragnhild 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådet förslag. 

 

§ 11 Revisorernas berättelse 
Revisionsberättelsen anses föredragen i Riksmötestrycket. 

 
Yttrande: 
 

Yrkande: 

 

Riksmötet lägger revisionsrapporten till handlingarna. 
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§ 12 

a-c 

Fastställande och ansvarsfrihet 

 
12 a Fastställande av resultat- och balansräkning 

 

Guvernörsrådet förslår: 

• att Riksmötet fastställer resultat- och balansräkning per den 30 juni 2021. 

• att resultatet 376 369 kr i Administrativa kassans resultat tillsammans med balanserade medel 

1 200 671 kr balanseras i ny räkning om sammanlagt 1 577 040 kr. 

 
Yttrande: Controller Bengtåke Johansson, LC Gävle 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådets förslag. 

 

12 b Fastställande av disposition av resultatet 

 

Guvernörsrådet föreslår: 

• att disponera så att till projektmedel avsätts 9 174 536 kr, till balanserat resultat hänförs 

1 577 040 kr samt till dispositionsfond hänförs 0 kr. 

 
Yttrande: Controller Bengtåke Johansson, LC Gävle 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutat enligt guvernörsrådets förslag. 

 

12 c Beslut om ansvarsfrihet 

 

Revisorernas förslag till beslut: 

• att medge guvernörsrådet och arbetsutskottet ansvarsfrihet för 

perioden 2020-07-01 – 2021-06-30. 
 

Yttrande: 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar bevilja guvernörsrådet och arbetsutskottets ledamöter ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2020-07-01 – 2021 -06-30. 

 

§ 13 Guvernörsrådets verksamhetsrapport fram till och med februari månad 

innevarande år 
Verksamhetsrapporten fram till och med februari månad anses föredragen i Riksmötestrycket. 

 

Guvernörsrådets förslag till beslut: 

• att lägga rapporten till handlingarna. 

 
Yttrande: GRO Alf-Göran Andersson, LC Simrishamn 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådets förslag. 
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§14a 

aa-ag 
 

Förslag från guvernörsrådet 

 
aa) Förslag till arbetsuppgifter för en Controller inom MD i stadga §12b och i arbetsordning 

§11 (nedan) 

 

Guvernörsrådet föreslår: 

• att riksmötet beslutar om en ändring av Multipeldistriktet stadga §12b 

”MD:s controller väljs av riksmötet för en tid av tre år och ska inte kunna väljas om. 

Controllern ska ingå i AU och ska kallas till GR.” 

 

Yttrande: Stadgesekreterare Bengt Almqvist, LC Vänersborg 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar, med total majoritet, enligt guvernörsrådets förslag genom uppvisande av 

gröna röstkort. 

 

 
Guvernörsrådet föreslår vidare: 

• att riksmötet beslutar om en ändring av §11 i Multipelsdistriktets Arbetsordning 
”MD:s controller har under GR och GRO det övergripande ansvaret för MD:s redovisning. 

Controllern ska skaffa sig god kunskap om MD:s ekonomiska redovisningssystem. Controllern 

ska lämna förslag till GR så att verksamheten bedrivs på ett, ur ekonomisk synvinkel, effektivt 

och ändamålsenligt sätt. Controllern ska således, tillsammans med ekonomen, dels ansvara för 

ekonomirapporteringen till AU och GR, dels tillsammans med VGRO, ansvara för upprättandet 

av budget för nästa verksamhetsår, dels ansvara för Beslutskontrollen inom AU, dels, 

tillsammans med stadgesekreteraren ansvara för den nödvändiga beslutsgången inom AU och 
GR inför kommande förslag till RM och dels, tillsammans med AU, ansvara för att 

Riksvalnämndens nomineringsblanketter skickas till klubbarna. Controllern ska även fungera 

som controller för MD:s kommittéer, arbetsgrupper och projektgrupper om inte GR beslutar 

annat.” 

 
Yttrande: Stadgesekreterare Bengt Almqvist, LC Vänersborg 

 
Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar, med acklamation, enligt guvernörsrådets förslag. 

ab) Förslag för Riksvalnämnden inom MD i arbetsordningens §12 

 

Guvernörsåret föreslår riksmötet att besluta 

• att ta emot förslag på kandidater till posterna som förtroendevald revisor och ersättare 

• att inför upphandling av auktoriserad revisor eller extern revisor begära in minst tre offerter 

 

Yttrande: Stadgesekreterare Bengt Almqvist, LC Vänersborg 

 

Yrkande: 

 
Riksmötet beslutar, med acklamation, enligt guvernörsrådets förslag. 
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§14a 

aa-ag 

 

Förslag från guvernörsrådet fortsättning 
 

ac) Förslag till arbetsuppgifter för Attestanter i stadgan §22 

 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att besluta om ett tillägg i §22 Multipeldistriktets firma tecknas, 

förutom av Guvernörsrådet, av de av rådet utsedda personerna, dock alltid två i förening. 

att Guvernörsrådet beslutar vilka två som förutom ovannämnda har rätt att genom fullmakt två i 

förening löpande teckna bank- och plusgiroärenden. 

Yttrande: Stadgesekreterare Bengt Almqvist, LC Vänersborg 

 
Yrkande: 

 
Riksmötet beslutar, med total majoritet, enligt guvernörsrådets förslag genom uppvisande av 

gröna röstkort. 

 
ad) Förslag till ändring av stadgan för Klubb, §23 

 

Gällande stadgan för Deldistrikt står det: 

Firma 

§35 Distriktens firma tecknas förutom av distriktsrådet, av de av rådet utsedda personerna, minst 

två i förening. 

 

Gällande stadgan för klubbar står det: 

Klubb 
Enligt §23 i normalstadgar för klubbar tecknas firma, förutom av styrelsen, av presidenten 
tillsammans med en eller två andra styrelseledamöter enligt styrelsens beslut 

 

Guvernörsrådet föreslår riksmötet besluta 

• att Kassören och en person som klubbstyrelsen bestämmer får, var för sig, teckna klubbens 

bank- och plusgirokonto. 

 

Yttrande: Stadgesekreterare Bengt Almqvist, LC Vänersborg 

 
Yrkande: 

 
Riksmötet beslutar, med total majoritet, enligt guvernörsrådets förslag genom uppvisande av 

gröna röstkort. 

 
ae) Auktoriserade revisorer 

 

En förändring av nomenklaturen i Förhandlingsordning vid Riksmöte §29 gällande 16. ”Val av” 

krävs. 

 

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet att besluta 

16 Val av e) revisionsbolag (upphandlat) alternativt auktoriserad revisor och förtroendevald revisor 
samt ersättare. 

 
Yttrande: Stadgesekreterare Bengt Almqvist, LC Vänersborg 

 
Yrkande: 

 
Riksmötet beslutar, med acklamation, enligt guvernörsrådets förslag. 
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§14a 

aa-ag 

 

Förslag från guvernörsrådet, fortsättning 

 
af) Tillägg till § 37 i MD:s stadgar 

 

§ 37 Varje klubb ska verka i överensstämmelse med LCI:s syften och etik och följa de beslut och 

rekommendationer som fattats av riksmöten och distriktsmöten. Medel som har samlats in från 

allmänheten får, utöver till hjälpverksamheter som stödjs av Sveriges Lions, endast användas till 

förmån för allmänheten. Bidrag får även lämnas när bidragets syfte är att hjälpa behövande som 

inte är medlem i någon lionklubb eller att stötta ungdomsverksamhet, kulturverksamhet eller annan 

samhällsnyttig verksamhet som bygger på ideellt arbete. Bidrag ska inte lämnas till organisationer 

med egen insamlingsorganisation om avtal eller motsvarande, t.ex. styrelsefunktion, saknas. 

Bidrag kan dock lämnas till andra organisationer eller verksamheter, under förutsättning av att 

verksamheten för bidragets syfte är lokalt inriktad på Lions fokusområden och bedrivs inom 

klubbens geografiska närområde. Bidraget skall endast användas för ett specificerat och väl 

avgränsat syfte. 

 

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet 

• att bifalla tillägget i § 37 i MD:s stadga 

 

Yttrande: Stadgesekreterare Bengt Almqvist, LC Vänersborg, ID Mats Granath, LC Tyresö, Bjarne 

Hald, LC Arvidsjaur, Kia Karlsson, LC Östersund/Brunkullan, DG Mats Gernandt, LC Trosa, 

Mursal Isa, LC Borlänge 

 
Yrkande: ID Mats Granath yrkar på bordläggning tills punkten § 5 motioner behandlats. 
Bjarne Hald, LC Arvidsjaur yrkar att förslaget återemitteras för behandling så att klubbarna får 

förslaget i förväg. 

Kia Karlsson, LC Östersund/Brunkullan yrkar på avslag av guvernörsrådets förslag till beslut. 

DG Mats Gernandt, LC Trosa, yrkar bifall till guvernörsrådets förslag till beslut. 

Mursal Isa LC, Borlänge yrkar på bordläggning tills punkten § 5 motioner behandlats. 

 

När § 5 Motioner blev föremål för beslut meddelade LC Ystad att de drar tillbaka sin motion nr 3 

”Ändring av Stadgar” och LC Åhus att de drar tillbaka sin motion nr 4 ”Stryka villkor i Stadgan för 

multipeldistriktet”. 

 
Riksmötet beslutar efter begärd votering att ärendet ska avgöras idag. Av 134 röster röstade 

97 för att ärendet ska avgöras idag och 37 att ärendet ska återremitteras. 

 

Riksmötet beslutar att bordlägga frågan tills punkten § 5 motioner behandlats. 

 

Efter bordläggningen frågar ordförande Finn Bangsgaard om frågan får ställas trots att 

ärendet inte tidigare förberetts. Riksmötet beslutar att frågan får ställas och att ärendet kan 

bli föremål för beslut. 

 

Riksmötet beslutar med stor majoritet genom uppvisande av gröna röstkort att bifalla 

guvernörsrådets förslag till beslut. 

 

Mot beslutet reserverar sig LC Arvidsjaur genom Bjarne Hald med följande skäl: 

LC Arvidsjaur reserverar sig mot att riksmötet beslutat om stadgeändring som inte varit utsända till 

klubbarna och därmed i demokratisk ordning kunnat behandlats så att delegaten har klubbens 

mandat. Bjarne Hald, LC Arvidsjaur. 
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§14a 

aa-ag 

Förslag från guvernörsrådet, fortsättning 
 

ag) Ändring av §23 i MD:s arbetsordning 

 

§ 23 Motion till riksmöte ska vara Lions kontor tillhanda senast den 30 november 31 december året 

före riksmötet. Kontoret ska omgående vidarebefordra en kopia av motionen till 

distriktssekreteraren i motionerande klubbs distrikt. Om distriktsrådet väljer att yttra sig över 

motionen ska yttrandet vara GR tillhanda senast den 15 31 januari. 

 

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet besluta: 

• att bifalla föreslagna förändring i MD´s arbetsordning § 23. 

 

Yttrande: Stadgesekreterare Bengt Almqvist, LC Vänersborg, DG Sten-Yngve Södergren, LC 

Sölvesborg 
 

Yrkande: DG Sten-Yngve Södergren yrkar på bordläggning tills punkten § 5 motioner behandlats. 

 

När § 5 Motioner blev föremål för beslut meddelade LC Ockelbo att de drar tillbaka sin motion nr 2 

”Tidsaspekt - motionsinlämning”. 

 

Ordförande Finn Bangsgaard frågar om frågan får ställas trots att ärendet inte tidigare 

förberetts. Riksmötet beslutar att frågan får ställas och att ärendet kan bli föremål för beslut. 

 

Riksmötet beslutar att frågan ska avgöras idag. 

 

Riksmötet beslutar, med acklamation, enligt guvernörsrådets förslag till beslut. 

 

§14b 

1-10 

GR´s förslag till rekommenderade insamlingsmål verksamhetsåret 2022-2023 

Förslag 1 Medel till ”Pengapåsen” 

 

Guvernörsrådet föreslår: 

• att riksmötet beslutar att rekommendera klubbarna att betala 0 (0) kr/medlem för 

verksamhetsåret 2022–2023 till ”Pengapåsen”. 

(Inom parentes; föregående års beslut.) 

 
Yttrande: DG Lena Nyquist, LC Hallstahammar 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådets förslag. 

 

Förslag 2 Medel till Katastrofberedskapen 

 

Guvernörsrådet föreslår: 
• att riksmötet beslutar att rekommendera klubbarna att betala 90 (90) kr/medlem för 

verksamhetsåret 2022–2023 till Katastrofberedskapen. 

 

Yttrande: DG Lena Nyquist, LC Hallstahammar 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådets förslag. 
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§14b 

1-10 

Förslag från guvernörsrådet, fortsättning 
 

Förslag 3 Medel till NSR-projekt 

 

Guvernörsrådet föreslår 

• att riksmötet beslutar att rekommendera klubbarna att betala 20 (40) kr/medlem för 

verksamhetsåret 2022-2023 till NSR-projekt. 

 

Yttrande: DG Kenth Lövgren, LC Vilhelmina 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådets förslag. 

 

Förslag 4 Medel till Fonden för funktionsvariationer 

Guvernörsrådet föreslår 

• att riksmötet beslutar rekommendera klubbarna att betala 30 (60) kr/medlem för 

verksamhetsåret 2022-2023 till Fonden för funktionsvariationer. 

 

Yttrande: DG Kenth Lövgren, LC Vilhelmina 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådets förslag. 

 

Förslag 5 Medel till Lions Quest - Tillsammans 

 

Guvernörsrådet föreslår 

• att riksmötet beslutar att rekommendera klubbarna att betala 0 (40) kr/medlem för 

verksamhetsåret 2022–2023 till Lions Quest - Tillsammans. 

 

Yttrande: DG Mats Gernandt, LC Trosa, PID Bruno Ahlqvist, LC Gävle Norra, Per Blomstrand, 

LC Uddevalla, ID Mats Granath, LC Tyresö, DG Sten-Yngve Södergren, LC Sölvesborg, Ulf 

Carlsson, LC Kungsör, Mattias Öberg, LC Avesta, Martin Enqvist, LC Vindeln, DG Lena Nyquist, 

LC Hallstahammar, PID Bruno Ahlquist replik, Magda van Almenkerk, LC Hällefors, ID Mats 

Granath replik 

 
Yrkande: DG Mats Gernandt, LC Trosa yrkar på guvernörsrådet förslag till beslut. 

PID Bruno Ahlqvist, LC Gävle Norra yrkar på 40.- per medlem och år. 

Per Blomstrand, LC Uddevalla yrkar på 10.- per medlem och år. 

ID Mats Granath, LC Tyresö yrkar på 40.- per medlem och år. 

DG Sten-Yngve Södergren, LC Sölvesborg yrkar på guvernörsrådets förlag till beslut. 

Ulf Carlsson, LC Kungsör yrkar på 40.- per medlem och år. 

Mattias Öberg, LC Avesta yrkar på 40.- per medlem och år. 

Martin Enqvist, LC Vindeln yrkar på 40.- per medlem och år. 

Lena Nyquist, LC Hallstahammar yrkar på guvernörsrådets förslag till beslut. 

Magda van Almenkerk, LC Hällefors yrkar på 40.- per medlem och år. 

 

På frågan från ordförande Finn Bangsgaard huruvida medel ska rekommenderas eller inte 

beslutade riksmötet att medel ska rekommenderas. 

 

Riksmötet beslutade att rekommendera klubbarna insamlingsmålet 40.- per medlem och år. 
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§ 14 

1-9 

Förslag från guvernörsrådet, fortsättning 
 

Förslag 6 LEO 

 

Guvernörsrådet föreslår 

• att riksmötet beslutar att riksmötet rekommendera klubbarna att betala 0 (30) kr/medlem för 

verksamhetsåret 2022–2023 till LEO. 

 

Yttrande: DG Mats Gernandt, LC Trosa, Per Blomstrand, LC Uddevalla, ID Mats Granath, LC 

Tyresö, William Nisser LC Åhus, DG Sten-Yngve Södergren, LC Sölvesborg 

 

Yrkande: DG Mats Gernandt, LC Trosa yrkar på guvernörsrådets förslag till beslut. 

Per Blomstrand, LC Uddevalla yrkar på 10.- per medlem och år. 

ID Mats Granath, LC Tyresö yrkar guvernörsrådets förslag till beslut. 
DG Sten-Yngve Södergren, LC Sölvesborg yrkar guvernörsrådets förslag till beslut. 

 

Riksmötet beslutar enligt Per Blomstrand förslag till beslut. 

 

Votering begärs och genomförs med uppvisande av gröna och röda röstkort. 

 

Av 134 röster röstade 62 på guvernörsrådets förslag till beslut och 72 för 10.- per medlem och 

år. 

 

Förslag 7 Bring Quality to Life - Tältaktiviteten 

 

Guvernörsrådet föreslår: 
• att riksmötet beslutar att trekommendera klubbarna att betala 130 (90) kr/medlem för 

verksamhetsåret 2022 – 2023 till Bring Quality to Life – Tältaktiviteten. 

 

Yttrande: DG Sten-Åke Södergren, LC Sölvesborg 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådets förslag. 

 

Förslag 8 Sveriges Lions Miljöpris 

 
Guvernörsrådet föreslår: 

• att riksmötet beslutar att rekommendera klubbarna att betala 10 (10) kr/medlem för 

verksamhetsåret 2022 – 2023 till Sveriges Lions Miljöpris. 

 

Yttrande: DG Sten-Åke Södergren, LC Sölvesborg 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådets förslag. 
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§14 

1-9 

Förslag från guvernörsrådet, fortsättning 
 

Förslag 9 Orkester Norden 

 

Guvernörsrådet föreslår 

• att riksmötet beslutar att rekommendera klubbarna att betala 10 (5) kr/medlem för 

verksamhetsåret 2022 – 2023 till Orkester Norden. 

 

Yttrande: DG Per Johan Sigman, LC Tranemo, Peter Rundberg, LC Svansjö, Martin Enquist, LC 

Vindeln 

 

Yrkande: Per Johan Sigman, LC Tranemo yrkar bifall på guvernörsrådets förslag till beslut. 

Peter Rundberg, LC Svansjö yrkar på bifall till guvernörsrådets förslag till beslut. 

 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådets förslag. 

 

Förslag 10 Sveriges Lions Hjälpfond 

 

Guvernörsrådet drar tillbaka förslag 10. 
 

§15 

1-5 

Motioner från klubbarna 

 
Motion 1 Ang. ändring av § 37 i MD´s stadgar, från LC Västervik 

 

Motionären vill göra det möjligt att lämna bidrag till organisationer som klubben anser gör en bra 

samhällsnytta men har en egen insamling. 

 

LC Västervik yrkar: 

• att Guvernörsrådet får i uppdrag att skriva om paragraf 37 i Lions MDs stadgar för att underlätta 

för klubbar att skänka pengar till andra organisationer. 

• att Guvernörsrådet får i uppdrag att skriva avtal med andra insamlingsorganisationer om att 

Lions bidrag inte får användas såsom löner och marknadsföring. 
 

Guvernörsrådets menar att profilering via lokala angelägna projekt är viktig. Därför bör hindrande 

begränsningar i möjligaste mån elimineras. GR delar däremot inte motionärens yrkande i andra att-

satsen. GR har redan i dag möjlighet att teckna avtal med andra organisationer med egen 

insamlingsorganisation. Att ge ett generellt uppdrag till Guvernörsrådet att teckna avtal med andra 

insamlingsorganisationer, utan att specificera i vilket syfte, skulle främst ge en ökad arbetsbörda 

utan att koppling finns till beslutade aktiviteter. 

 

Guvernörsrådet föreslår riksmötet 

• att bifalla första att-satsen i motionen 

• att avslå andra att-satsen i motionen 
 

Yttrande: DG Mats Gernandt, LC Trosa, ID Mats Granath, LC Tyresö 

 

Yrkande: ID Mats Granath, LC Tyresö yrkar på guvernörsrådets förslag till beslut. 

 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådets förslag. 
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§15 

1-5 

 

Motioner från klubbarna, fortsättning 
 

Motion 2 Tidsaspekt – en motion ska lämnas orimligt lång tid innan Riksmötet från LC 

Ockelbo 

 

LC Ockelbo meddelar att de drar tillbaka sin motion nr 2 ”Tidsaspekt” till förmån för 

guvernörsrådets förslag §14ag. 

 

Yttrande: Reidar Larsson, LC Ockelbo 

 

Motion 3 Ändring i Stadgar för MD101 från LC Ystad 

 

LC Ystad meddelar att de drar tillbaka sin motion nr 3 ”Ändring i Stadgar” till förmån för 

guvernörsrådets förslag §14af. 

 
Yttrande: Christer Carlegård, LC Ystad 

 

Motion 4 Om att stryka villkor i Stadgar för Multipeldistrikt 101 från LC Åhus 

 

LC Åhus att de drar tillbaka sin motion nr 4 ”Stryka villkor i Stadgan för Multipeldistrikt” till 

förmån för guvernörsrådets förslag §14af. 
 

Yttrande: William Nisser, LC Åhus 

 

Motion 5 Om översyn av insamlingsmål tjänstehundar från LC Skellefteå 

 

Det finns ett flertal typer av ”tjänstehundar” som utbildas och arbetar i människans tjänst för ökad 

säkerhet. Då Lions International har bl.a. syn och diabetes som internationella insamlingsmål, 

föreslås en översyn av insamlingar till hundar inom dessa fokusområden. 

 

LC Skellefteå yrkar: 

• att en översyn/genomlysning av Lions hjälpverksamhet till tjänste-/servicehundar sker. Då 
diabetes/barndiabetes ligger i Lions fokus kan det vara värt att genomlysa och diskutera 

hjälpinsatser till hundar med tanke på Lions fokusområde diabetes/barndiabetes. 

 

Guvernörsrådet föreslår riksmötet 

• att bifalla motionen 

• att GR får i uppdrag att utreda förutsättningarna för att införa ett bidrag till diabeteshundar 

samt formulera bestämmelser och förslag till finansiering av ett sådant bidrag. GR ska vid 

Riksmötet 2023 redovisa vad man kommit fram till och lämna förslag till beslut i ärendet. 

 
Yttrande: Monica Gimerus, LC Skellefteå, Göran Carlander, LC Karlskrona Jarramas, DG Per 

Johan Sigman, LC Tranemo, DG Mats Gernandt, LC Trosa, Bjarne Hald, LC Arvidsjaur 

 

Yrkande: Göran Carlander, LC Karlskrona Jarramas yrkar avslag på guvernörsrådets förslag till 

beslut. 

DG Per Johan Sigman, LC Tranemo yrkar bifall på guvernörsrådets förslag till beslut. 

DG Mats Gernandt, LC Trosa yrkar avslag på guvernörsrådets förslag till beslut. 
Bjarne Hald, LC Arvidsjaur yrkar bifall till guvernörsrådets förslag till beslut. 

 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådets förslag. 

 

Votering begärs och genomförs genom uppvisande av gröna röstsedlar. 

 

100 gröna röstsedlar uppvisades till förmån för guvernörsrådets förslag till beslut. 
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§ 16 

a-g 

 

Val 
Riksvalnämndens ordförande Jan Petter Olsson, LC Näsåker föredrar valen 

 
16a guvernörsrådets ordförande 

 

Nominerad: 

Bengt Persson LC Alvesta 

 

Yrkande: Riksvalnämnden förordar Bengt Persson LC Alvesta 

Ev andra yrkanden: 

 

Av 151 delegater har 121 röstat Ja och 30 röstat Nej. 

 

Då valet skedde under fredagen hade röstlängden fastställts till 141 delegater. Riksmötesordförande 
Finn Bangsgaard redogjorde för att skillnaden på 10 röster inte påverkar utgången. 

Diskussion om eventuell omröstning, men då i så fall även ny registrering, avslutades i samförstånd 

med att valresultatet inte påverkas av differensen. Vid inga andra omröstningar, än vid valen i §16a 

och b, översteg antal röster den lägst fastställda röstlängden. 

 

Riksmötet godtar valresultatet. 

 

Riksmötet beslutar genom sluten omröstning välja Bengt Persson, LC Alvesta till 

guvernörsrådets ordförande för tiden 2022-2023. 

 

16b guvernörsrådets vice ordförande 

 

Nominerade: 

Pia Rundberg LC Svansjö 

Per Oremo LC Sollefteå 

 

Yrkande: Riksvalnämnden förordar Per Oremo, LC Sollefteå 

Ev andra yrkanden: Pia Rundberg, LC Svansjö 

 

Av 150 delegater har 55 röstat för Per Oremo och 95 röster för Pia Rundberg. 

 

Då valet skedde under fredagen hade röstlängden fastställts till 141 delegater. Riksmötesordförande 

Finn Bangsgaard redogjorde för att skillnaden på 9 röster inte påverkar utgången. 
Diskussion om eventuell omröstning, men då i så fall även ny registrering, avslutades i samförstånd 

med att valresultatet inte påverkas av differensen. Vid inga andra omröstningar, än vid valen i §16a 

och b, översteg antal röster den lägst fastställda röstlängden. 

 

Riksmötet godtar valresultatet. 

 

Riksmötet beslutar genom sluten omröstning välja Pia Rundgren, LC Svansjö till 

guvernörsrådets vice ordförande för tiden 2022-2023. 

 

16c controller 

 

Nominerade: 
Annica Nordell, LC Östersund/Brunkullan 

Lars Ekbäck, LC Vilhelmina, avstår 

 

Yrkande: Riksvalnämnden förordar Annica Nordell, LC Östersund/Brunkullan 

Ev andra yrkanden: 

 

Annica Nordell deltar inte i beslutet. 

 

Riksmötet beslutar att välja Annica Nordell, LC Östersund/Brunkullan till controller för 

tiden 2023-2025. 
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§ 16 

a-g 

 

Val, fortsättning 

 
16d ledamot i riksvalnämnden 

 

Nominerad: 

Per-Åke Öster LC Hallsberg, 101M 

 

Redan valda: 

Christer Johansson LC Västervik, 101S vald till 2023-06-30 
Lars-Åke Lindman, LC Oxelösund, 101O vald till 2024-06-30 

 
Riksvalnämnden förordar Per-Åke Öster , LC Hallsberg, 101M, väljs till 2025-06-30. 

Ev andra yrkanden: 

 
Riksmötet beslutar att välja Per-Åke Öster LC Hallberg, 101M, till 2025-06-30. 

 
16e revisionsbolag (upphandlat) alternativt auktoriserad revisor och förtroendevald revisor 

samt ersättare 

 

Upphandlad Auktoriserad revisor Christina 

Wahlström, Revisorspolen Matson & Co AB. 

 

Upphandling görs av Arbetsutskottet för en 3-

årsperiod med möjlighet till förlängning. 

Upphandlad till 2023. 

 

Upphandlad Auktoriserad revisorsersättare Per 

Gustavsson, Revisorspolen Matson & Co AB. 

 

Upphandling görs av Arbetsutskottet för en 3-

årsperiod med möjlighet till förlängning. 

Upphandlad till 2023. 

 

Nominerad förtroendevald revisor: 

Ulf Viberg, LC Västervik 

 
Nominerad ersättare: 

Hans Folkesson, LC Vetlanda 

 
Riksvalnämnden förordar revisor Christina Wahlström, Revisorspolen Matson & Co AB och som 

ersättare Per Gustavsson, Revisorspolen Matson & Co AB. 

 

Riksvalnämnden förordar som förtroendevald revisor Ulf Viberg, LC Västervik 

Ev andra yrkanden 

 

Riksvalnämnden förordar som förtroendevald ersättare Hans Folkesson, LC Vetlanda 

Ev andra yrkanden: 

 
Riksmötet beslutar välja revisor Christina Wahlström, Revisorspolen Matson & Co AB och 

som ersättare Per Gustavsson, Revisorspolen Matson & Co AB. 

Riksmötet beslutar att välja Ulf Viberg, LC Västervik som förtroendevald revisor. 

Riksmötet beslutar att välja Hans Folkesson, LC Vetlanda till förtroendevald ersättare. 

 

16f kandidat till post i den internationella styrelsen 

 

Punkten utgår, kandidat till post inom internationella styrelsen är utsedd för perioden 2022-24. 

 

16 g ledamot NSR AU 

 

Punkten utgår, val av ledamot i NSR AU är utsedd för perioden 2020-2025. 
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§17 

a-f 

 

Rapporter från aktivitetsgrupper, arbetsgrupper, kommittéer och 

projektgrupper 

 
17a Förvaltningsberättelse och Revisionsberättelse Stiftelsen Lions Quest International 

Foundation in Sweden för perioden 2020-07-01 – 2021-06-30 

Rapporten anses vara föredragen i Riksmötestrycket. 

 

Stig Lindqvist tackar för beslutet om rekommenderat insamlingsmål. Under de gångna året har inga 

kurser ordnats på grund av pandemin. Nu planeras 8 kurser, nya böcker, ny hemsida, ny logga och 

nya trycksaker. Ett program planeras för alla personalgrupper som arbetar med barn. 

 

Yttrande: PDG Stig Lundqvist, LC Tierp 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet noterar rapporten och lägger den till handlingarna. 

 

17b från Insamlingsstiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond för perioden 2020-07-01 – 2021-06-30 

Rapporten anses vara föredragen i Riksmötestrycket. 

 

Kia Karlsson berättar att det finns pengar och att klubbarna i landet är välkomna att söka medel ur 

fonden. Det ska gälla projekt i Sverige och klubben ska lägga in pengar själva i det ansökta 

projektet och det ska förevisas en budget. 

 

Yttrande: PDG Kia Karlsson, LC Östersund/Brunkullan 

 

Yrkande: 

 
Riksmötet noterar rapporten och lägger den till handlingarna. 

 

17c Rapport från Hjälp Lions Hjälpa Diabetesforskning 

Rapporten anses vara föredragen i Riksmötestrycket. 

 

Bjarne Hald beskriver att syftet med samarbetet är att synliggöra lions och att få nya medlemmar 

genom t ex aktiviteterna på Facebook. Tanken var att informera om diabetes som drabbar 

människor vid 40 år och äldre. Sedan information om hur diabetes drabbar de yngre och till sist om 

Diabetes 2. 

 

På grund av kriget i Ukraina har fokus skiftat från barndiabetes till Ukraina. 
 

Tills sist tackar Bjarne Hald klubbarna för deras insatser. 

 

Yttrande: PDG Bjarne Hald, LC Arvidsjaur 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet noterar rapporten och lägger den till handlingarna. 

 

  



15(19) 
Riksmötesprotokoll Falun 2022 

§17 

a-f 

 

17d Rapport från Global Membership Approach (GMA) 

Rapporten anses vara föredragen i Riksmötestrycket. 

 

Per Johan Sigman beskriver helt kort GMA. Distrikt 101V har varit pilotprojekt. Modellen är 

framtagen och lanserades i 16 distrikt i Europa. Målsättningen är att detta ska lanseras i hela världen 

kommande verksamhetsår. GMA måste tas på allvar av oss alla! 

 

Yttrande: DG Per Johan Sigman, LC Tranemo 
 

Yrkande: 

 

Riksmötet godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 

 

17e Rapport från Bring Quality to Life - Tältaktiviteten 

Rapporten anses vara föredragen i Riksmötestrycket. 

 

Reino Wikström tackar för höjningen av rekommenderade insamlingsmål. Det gör att möjligheten 

att få 500 tält i lager kan nås. Just nu förbereds en ny sändning eftersom LCIF medger en ny Grant 

på USD 100 000.-. 
 

Det finns nu möjlighet för klubbarna att beställa ett bordstält att användas i marknadsföringen. 

 

Yttrande: PDG Reino Wikström, LC Mölndal 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 

 

17 f Rapport från Water Means Life (WML) 

Rapporten anses vara föredragen i Riksmötestrycket 
 

Lennart Pettersson beskriver arbetets gång. Nu vill WML borra en tredje brunn. Distrikten ombeds 

att skicka in de medel som ligger kvar på distrikten gällande WML så att projektet kan påvisa att det 

finns medel på kontot som motsvarar LCIF:s insats. 

 

Yttrande: PDG Lennart Pettersson, LC Borlänge 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 

 

§18 

a-c 

 

Fastställande och beslut om verksamhetsplan, budget och nationell 

medlemsavgift 

 
18a fastställande av kommande års verksamhetsplan 

Verksamhetsplanen för 2022–2023 anses föredragen i Riksmötestrycket 

 

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att godkänna verksamhetsplanen för verksamhetsåret 2022–

2023. 

 
Bengt Persson beskriver arbetet bakom verksamhetsplanen. Syftet har inte varit att uppfinna hjulet 

en gång till utan att ta vara på tidigare arbete men ändå föra lions in i framtiden. 

 

Yttrande: GRO-Elect Bengt Persson, LC Alvesta 

 

Yrkande: 

 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådets förslag. 
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§18 

a-c 

 

Fastställande och beslut om verksamhetsplan, budget och nationell 

medlemsavgift, fortsättning 
 

18b beslut om kommande års budget 

Budgetförslag för medlemsmedel för verksamhetsåret 2022–2023 anses föredragen i 

Riksmötestrycket. 

 

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att godkänna budgetförslaget för verksamhetsåret 2022–2023. 

 

Yttrande: GRO-Elect Bengt Persson, LC Alvesta, Bjarne Hald, LC Arvidsjaur, ID Mats Granath, 

LC Tyresö, Elisabeth Emanuelsdotter Voll, LC Pålsboda, Monica Gimerus, LC Skellefteå, Pia 

Rundberg, LC Svansjö, Anna-Maria Bernstein, LC Södertälje S:ta Ragnhild, Annette Eiserman-

Wikström, LC Mölndal, Ingemar Andersson, LC Södertälje S:ta Ragnhild, Sten-Yngve Södergren, 

LC Sölvesborg, PID Kenneth Persson, LC Be the Change,  

 

Yrkande: Bjarne Hald yrkar på att guvernörsrådet får i uppdrag att minska budgeten på utgiftssidan 

med 500 000.- för att få en budget i balans. 

Mats Granath, LC Tyresö yrkar på bifall till guvernörsrådets förslag till beslut. 

Annette Eiserman-Wikström, LC Mölndal yrkar på bifall på guvernörsrådets förslag till beslut. 

Sten-Yngve Södergren, LC Sölvesborg yrkar bifall på guvernörsrådets förslag till beslut. 

Kenneth Persson, LC Be the Change yrkar på bifall till guvernörsrådets förslag till beslut. 
 

Riksmötet beslutar enligt guvernörsrådets förslag. 

 

Mot beslutet reserverar sig LC Arvidsjaur genom Bjarne Hald till förmån för sitt eget förslag. 

 

18c beslut om kommande års nationella medlemsavgift 

 

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa den nationella årsavgiften för verksamhetsåret 

2022-2023 till 400 kr/medlem och år. 

För familjemedlem gäller: 

• Huvudman för hushållet betalar 400 kr/medlem och år 
• Upp till ytterligare fyra kvalificerade, myndiga familjemedlemmar i samma hushåll och samma 

klubb betalar 200 kr/medlem och år. 

• Studentmedlem och medlem under 30 år betalar halv medlemsavgift, d v s 200 kr/medlem och 

år. 

 

Yttrande: GRO-Elect Bengt Persson, LC Alvesta, Ingemar Andersson, LC Södertälje S:ta Ragnhild, 

Reino Wikström, LC Mölndal, Anna-Maria Bernstein, LC Södertälje S:ta Ragnhild, Mats Granath, 

LC Tyresö, Thorbjörn Bengtsson, LC Upplands Väsby 

 

Yrkande: Ingemar Andersson yrkar på att medlemsavgiften ska höjas med 100.- till 440.- per år. 

Anna-Maria Bernstein, LC Södertälje S:ta Ragnhild yrkar på att medlemsavgiften ska höjas med 

100.- till 440.- per år. 
Thorbjörn Bengtsson, LC Upplands Väsby yrkar på att medlemsavgiften ska höjas med 100.- till 

440.- per år. 

Mats Granath, LC Tyresö yrkar på bifall till guvernörsrådets förslag till beslut. 
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§18 

a-c 

 

Fastställande och beslut om verksamhetsplan, budget och nationell 

medlemsavgift, fortsättning 
 

Riksmötet beslutade enligt följande: 

61 gröna röstsedel till förmån för guvernörsrådets förslag till beslut (60.-). 

74 röda röstsedlar till förmån för Ingemar Andersson med fleras yrkande om 100.- ökning 

per medlem och år. 

 

Huvudman för hushållet betalar 440 kr/medlem och år. 

Upp till ytterligare fyra kvalificerade, myndiga familjemedlemmar i samma hushåll och 

samma klubb betalar 220 kr/medlem och år. 

Studentmedlem och medlem under 30 år betalar halv medlemsavgift, d v s 220 kr/medlem och 

år. 

 

Eftersom riksmötet beslutar om högre medlemsavgift efter det att budgeten fastställts kan följande 

hantering av budgeten redovisas: 

Resultat -15 947.- 

Beslut enligt RM §18c med en ökning om ytterligare 

40.- per år x 7 800 medlemmar 312 000.- 

Nytt resultat 296 053.- 

 

§19 Presentation av kommande års guvernörsråd 
 

Guvernörsrådets vice ordförande NN presenterar sitt guvernörsråd för 2022-2023: 

Anita Oremo, 101N 

Christer Wallin, 101M 

Göran Hammarlund 101O 

Klas Nilsson, 101S 
Leif Gustafsson, 101V 

 
Riksmötet noterar presentationen. 

 

§20 

a-f 

Övriga ärenden 

 
20a Orkester Norden 

 

PDG Martin Enquist, LC Vindeln berättar att sommarens konsert dessvärre är inställd på grund av 

kriget i Ukraina. Det kommer dock att ges möjlighet att streama konserten den 26 juli. 
 

Orkester Norden är resultatet av ett unikt nordiskt samarbete inom den gemensamma nordiska 

kulturen. Orkester Norden hjälper till att utbilda framtida professionella orkestermusiker och, på ett 

kompetent sätt, föra det nordiska arvet in i framtiden. Orkester Norden lanserades av en visionär 

dirigent för snart 27 år sedan, på initiativ av Lions Club, Sverige. Stjärndirigenten Esa-Pekka 

Salonen var den första som ledde den nordiska ungdomsorkestern. 

 

Riksmötet noterar informationen. 

 

20b Rapport bistånd i Ukraina 

 
ID Mats Granath, LC Tyresö informerar om hanteringen av bidrag till Ukraina som kan ansökas om 

i en framtagen blankett. Blanketten är baserad på en tysk förlaga. Av hittills insamlade ca SEK 

6 000 000.- har ca SEK 2 000 000.-  förbrukats. Ambitionen är att utdelade bidrag skall användas 

där de gör störst nytta. Fördelning av bidrag till olika projekt pågår. 

 

Riksmötet noterar informationen. 
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§20 

a-f 

Övriga ärenden, fortsättning 
 

20c Rapport från resa med varor och tält, Ukraina 

 

ZO Anders Rendik, LC Rommelåsen visar en gripande power point om resan till Ungern med varor 

till Ukraina. LC Rommelåsens vänklubb i Ungern tillfrågades om vad som behövdes. En 

långtradare fylldes med varor av olika slag tack vare de klubbarna i södra Sverige. Lions samarbetar 

med Caritas i Ungern men lions är spindeln i nätet. 

 

Riksmötet noterar informationen. 

 

20 d Lejonkronan 

 

MDHRO Ingemar Andersson, LC Södertälje S:ta Ragnhild meddelar att ingen klubb får 
Lejonkronan. Stadgarna är tydliga men behöver en modernisering. 

 

Ingemars Anderssons målsättning med arbetet i Hederrådet är att ta vara på den stora kompetensen 

som finns utan att för den skull styra guvernörsrådet. 

 

Riksmötet noterar informationen. 

 

20 e Riksmötet i Karlstad 2023 

 

PDG Per-Åke Persson, LC Ed hälsar lions välkomna till riksmötet i Karlstad i maj 2023. Två korta 

filmer, en om staden och en om konferenscentret visades. 

 

Riksmötet noterar informationen. 

 

20 f Riksmöteskommittén 

 

PCC Annette Eiserman-Wikström, LC Mölndal tackade å riksmöteskommitténs vägnar alla som 

kommit till Falun 2022. Glöm inte att fylla i enkäten! 

 

§21 Avslutande av riksmötet 
 

Guvernörsrådsordförande Alf-Göran Andersson tackade för visat intresse, tackade presidiet för 

medverkan samt önskade de assisterande klubbarna lycka till med arrangemanget nästa år i Karlstad 

och avslutade därefter årets riksmöte. 
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